

STUDY STUDY STUDY

STUDY STUDY

STUDY STUDY

STUDY STUDY

STUDY STUDY

STUDY STUDY

STUDY STUDY

Is your life just study, study, study?
Break out of the dull routine of student life
and join the **Gazette**.

Whether you just want to write a story once,
or want to be a regular contributor,
in writing, layout, photography,
or illustration, get involved.

S
3rd floor SUB

YOUNG CANADIAN RESEARCHERS JEUNE CHERCHEURS CANADIENS

Objectifs

Favoriser le développement d'une capacité de recherche au Canada qui soit attentive aux problèmes prioritaires des pays du Tiers-Monde, en finançant les travaux ou les cours de formation que mènent, dans des pays en développement, des Canadiens qui en sont à différentes étapes de leurs études ou de leur carrière.

Admissibilité

- Les étudiantes et étudiants canadiens qui poursuivent des études supérieures dans une université canadienne:
 - au niveau du doctorat dans les domaines suivants : sciences de l'agriculture, de l'alimentation et de la nutrition, communications ou médias, sciences de la santé, sciences de l'information, sciences sociales, énergie, sciences de la Terre, génie ou architecture.
 - au niveau de la maîtrise dans les domaines suivants : sciences de la santé, sciences de l'information, communications ou médias, finances et administration.
- Les jeunes professionnels canadiens qui travaillent dans les domaines des communications ou des médias, des finances et de l'administration.
- Les candidats à la maîtrise ou au doctorat en foresterie sociale peuvent faire une demande de bourse John G. Bene.

Programme et lieu des travaux

Recherche : les boursiers entreprenant un doctorat ou une maîtrise dans les disciplines susmentionnées doivent proposer un programme de recherche dans un pays du Tiers-Monde. Cette recherche constitue habituellement un élément du programme d'études.

Stage : le stage des jeunes professionnels canadiens a lieu au sein d'un établissement de recherche ou de formation à l'étranger. Les candidats du domaine du journalisme doivent être rattachés à un grand quotidien ou une agence de presse internationale ou du Tiers-Monde.

Formation universitaire : les candidats au niveau de la maîtrise dans le domaine des sciences de la santé peuvent entreprendre leur formation dans un pays industrialisé à condition que l'établissement choisi offre un solide programme nettement orienté vers les problèmes de santé des pays du Tiers-Monde. La préférence est accordée aux candidats qui ont déjà travaillé dans un pays en développement. Les candidats qui ne possèdent pas cette expérience doivent inclure, à leur programme de formation, un séjour d'au moins trois mois à l'étranger.

Durée des travaux

Douze mois au maximum. Les étudiants exceptionnels du niveau du doctorat peuvent solliciter une aide supplémentaire pour la deuxième année.

Conditions de candidature

- Pour les étudiants aux études supérieures:
 - être citoyen canadien ou résident permanent;
 - être affilié à l'établissement où se déroulera la recherche, la formation ou le stage;
 - avoir obtenu des notes excellentes durant les études universitaires;
 - avoir terminé la scolarité des études supérieures avant de commencer les travaux financés par la bourse;
 - avoir fait approuver le projet de thèse par le comité universitaire responsable; et
 - être inscrit en bonne et due forme à une université canadienne.
- Pour les jeunes professionnels, ils doivent répondre aux critères (a à c).

Sélection

Concours public. Le Comité de sélection des JCC prend la décision finale.

Nombre de bourses

Variable.

Montant de la bourse

20 000 \$ au maximum. Dans des cas exceptionnels, les candidats au doctorat pourront voir la durée de leur bourse prolongée, la bourse ne dépassant pas le total de 40 000 \$.

Dates limites

- Les candidatures doivent être postées avant le 1^{er} janvier.
- Annonce des bourses : le 1^{er} avril
- Travaux : doivent commencer avant le 1^{er} mars de l'année suivante
- On peut obtenir des formulaires de candidature auprès de la Division des bourses du CRDI ou des doyens de la Recherche et des études supérieures, dans les universités canadiennes.

Pour obtenir d'autres renseignements et soumettre les formulaires de candidature, s'adresser à

Division des bourses
Centre de recherches pour le développement international
C.P. 8500
Ottawa (Ontario)
K1G 3H9

Objectives

To contribute to the growth of research capacity in Canada that is responsive to Third World priorities by supporting Canadians at various stages of their academic and professional careers in research or training undertaken in a Third World country.

Open to

- Canadian graduate students registered in a Canadian university.
 - At the doctoral level in the fields of Agriculture, Food and Nutrition Sciences; Communications/Media; Health Sciences; Information Sciences; Social Sciences; Energy; Earth Sciences; and Engineering/Architecture.
 - At the master's level in the fields of Health Sciences; Information Sciences; Communications/Media; Finance; and Administration.
- Young Canadian professionals in the fields of Communications/Media; Finance; and Administration.
- Doctoral or master's students in Social Forestry are encouraged to apply to the John G. Bene fellowship.

Program and Place of Tenure

Field research: Those awardees undertaking a doctoral or master's degree in the above fields must propose a program of field research in a Third World country. Normally, this research counts as partial fulfillment of a degree.

Professional placement: The professional placement for young Canadian professionals will take place with a research organization or training institution overseas. For candidates in the field of journalism, the applicant should be affiliated to an international or Third World newspaper or news agency.

Formal training: For candidates in the Health Sciences field at the master's level, the training may be in a developed country as long as the institution offers a solid program that is oriented toward the health problems of the Third World. Preference is given to those candidates who have previous working experience in a developing country. For those not having previous experience, an overseas component of at least 3 months must complement the training.

Duration of Tenure

Up to 12 months. Outstanding doctoral candidates may request additional support for a 2nd year.

Eligibility

- For graduate students:
 - Canadian citizenship or permanent residence;
 - Affiliation with an institution or organization where the research, training, or placement will take place;
 - Excellent academic qualifications;
 - Completion of course work by the time of tenure;
 - Thesis proposal accepted by appropriate academic committee; and
 - Student in good standing in a Canadian university.
- For young professionals, conditions (a-c) must be met.

Selection

Open competition. Final selection made by the YCR Selection Committee.

Number of Awards

Variable.

Value

Up to \$20,000 per award. In exceptional cases, doctoral candidates will be considered for an extension of 12 months with the total award not exceeding \$40,000.

Deadlines

- Mailing of applications: before January 1.
- Announcement of awards: April 1.
- Tenure: to be undertaken before March 1 of the following year.
- Application forms are available from the Fellowships and Awards Division of IDRC or Deans of Research and Graduate Studies in Canadian universities.

Further information and submission of completed application forms to:

Fellowships and Awards Division
International Development Research Centre
P.O. Box 8500
Ottawa, Ontario
K1G 3H9

July 1987

juillet 1987